
PROTOKÓŁ Nr XXXV/09 
XXXV sesji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 
w dniu 28 lipca 2009r. 

 

Stan Radnych – 20 

 
Obecnych - 16 radnych. Nieobecni radni: Andrzej Jaszczur, Ryszard Kabat, Wojciech Knapik. 

Spóźniony radny: Roman Matuszak. Po przybyciu radnego Romana Matuszaka w sesji brało udział 17 

radnych. 

 

Sesja rozpocz ęła si ę o godz. 9:00. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji.  

Wiesław Suchowiejko  – Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przywitał zebranych, 

− stwierdził wymagane kworum i otworzył sesję zwołaną na wniosek Burmistrza Miasta na 

podstawie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym,  

− przedstawił porządek obrad pierwotnie zaproponowany przez wnioskodawcę: 

1. otwarcie sesji, 

2. uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 

3. uchwała w sprawie przekazania przez Miasto Szczecinek w drodze darowizny na rzecz 

Województwa Zachodniopomorskiego prawa własności nieruchomości połoŜonych 

w Szczecinku, 

4. zamknięcie sesji; 

− poinformował, Ŝe Burmistrz wniósł o poszerzenie porządku obrad o dodatkową uchwałę w sprawie 

zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Szczecinku, 

− chodzi o utworzenie Akademii Piłkarskiej, która ma funkcjonować w strukturach OSiR-u, 

− wszystkie projekty proponowanych uchwał zostały zaopiniowane przez Komisje Rady Miasta, 

− przystąpił do głosowania nad propozycją zmiany porządku obrad. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła zaproponowaną zmianę 

porządku obrad, który po wprowadzeniu zmiany przedstawia się następująco: 

1. otwarcie sesji, 

2. uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 

3. uchwała w sprawie przekazania przez Miasto Szczecinek w drodze darowizny na rzecz 

Województwa Zachodniopomorskiego prawa własności nieruchomości połoŜonych w Szczecinku, 

4. uchwała w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Szczecinku, 

5. zamknięcie sesji. 



 
 

- 2 - 

 

Ad. 2.  

Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący RM:  

− przedstawił aktualny projekt uchwały, zawierający propozycję zaciągnięcia kredytu na kwotę 3 mln 

zł zamiast na wcześniej proponowaną kwotę 5 mln zł, oraz termin spłaty do 2019r. zamiast 

pierwszej propozycji do 2015r, 

− otworzył dyskusję udzielając głosu Skarbnikowi Miasta. 

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− pierwotnie zaproponowano zaciągnięcie kredytu w kwocie 5 mln zł na 6 lat, ale aby nie obciąŜać 

nadmiernie budŜetu Miasta przyszłymi spłatami, proponuje się pobranie kredytu w kwocie 3 mln zł 

na 10 lat. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uchwała ta nie wynika z jakiejś „tragicznej sytuacji” Miasta, ale jest realizacją zamierzeń 

zaplanowanych w uchwale budŜetowej na 2009r., 

− uchwała budŜetowa Rady Miasta umoŜliwia zaciągnięcie jeszcze w bieŜącym roku dodatkowego 

kredytu na kwotę 9 mln zł, 

− Regionalna Izba Obrachunkowa wymaga jednak, aby konkretne zaciąganie kredytów było 

poprzedzone dodatkową uchwałą Rady Miasta, 

− dalsze zaciąganie w/w zobowiązań w 2009r. uzaleŜnione będzie jednak od realizacji zaplanowanej 

sprzedaŜy mienia komunalnego. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− skoro Rada Miasta wcześniej uchwaliła budŜet, w którym przewidziano zaciągnięcie takich 

kredytów, to teraz nielogiczne byłoby tego blokowanie, 

− w związku z przejawami kryzysu gospodarczego w kraju, nie moŜna wykluczyć, Ŝe część 

inwestycji w mieście nie zostanie zrealizowana,  

− czy wiadomo juŜ jakie to mogą być inwestycje? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− obecnie jeszcze tego nie wiadomo, choć część mniejszych inwestycji nie jest na razie realizowana, 

− duŜe inwestycje  są prowadzone, 

− w sierpniu będzie gotowe sprawozdanie z wykonania budŜetu w I półroczu bieŜącego roku, 

− poza sprzedaŜą mienia budŜet Miasta jest realizowany zgodnie z planem,  
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− w pewnym stopniu nastąpiło zmniejszenie wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób 

fizycznych, w porównaniu z I półroczem ubiegłego roku. 

 

Andrzej Bratkowski radny: 

− zapytał, jak wygląda na dziś realizacja wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób 

fizycznych? 

− jak przedstawia się sytuacja odnośnie planowanej sprzedaŜy mienia komunalnego? 

− co konkretnie oznacza określenie, Ŝe kredyt dotyczy sfinansowania części wydatków bieŜących? 

− czy jest przygotowywany jakiś plan oszczędnościowy? 

− stwierdził, Ŝe kryzys z pewnością dotknie i Szczecinek, 

− nawiązał do działań politycznych Platformy Obywatelskiej, rządu i premiera. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zauwaŜył, Ŝe wypowiedź radnego Andrzeja Bratkowskiego zaczęła odbiegać od tematu, i stanowi 

niepotrzebne aluzje polityczne, 

− próbował merytorycznie odpowiedzieć na pytania zadane przez radnego, ale radny Andrzej 

Bratkowski przerywając Burmistrzowi wypowiedź, uniemoŜliwił mu rzeczowe zabranie głosu. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zwrócił radnemu Andrzejowi Bratkowskiemu uwagę, Ŝe jego zachowanie jest nieodpowiednie 

i poprosił go o nie przerywanie wypowiedzi Burmistrza. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− ze względu na to, Ŝe radny Andrzej Bratkowski po raz kolejny przerwał mu próbę zabrania głosu, 

poprosił Skarbnika Miasta o udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.  

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− budŜet jest realizowany na bieŜąco zgodnie z planem, poza realizacją zaplanowanej sprzedaŜy 

mienia komunalnego, 

− niektóre wpłaty z podatków są wyŜsze inne niŜsze,  

− podał konkretne kwoty poszczególnych przychodów, jakie zaplanowano w budŜecie i jakie juŜ 

wpłynęły w I półroczu 2009r., 

− jeśli zostanie zaciągnięty proponowany w dniu dzisiejszym kredyt, to zadłuŜenie Miasta na koniec 

2009r. wyniesie ok. 18 mln zł, 
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− pieniądze z kredytu zostaną przeznaczone na częściowe sfinansowanie zaplanowanego deficytu 

budŜetowego, w części dotyczącej wydatków bieŜących. 

Andrzej Bratkowski radny: 

− czy zadłuŜenie, o którym wspomniał Skarbnik Miasta obejmuje równieŜ zadłuŜenia spółek 

miejskich? 

− czy zewnętrzne wpływy do budŜetu w formie subwencji realizowane są zgodnie z planem? 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zwrócił radnemu uwagę, Ŝe jego pytanie przekracza ramy projektu uchwały. 

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− projekt uchwały dotyczy tylko zadłuŜenia Miasta, 

− spółki nie muszą uzyskiwać zgody Rady Miasta na zaciąganie kredytów, 

− natomiast jednostki budŜetowe zobowiązań kredytowych zaciągać nie mogą, 

− wpływy zewnętrzne są realizowane zgodnie z planem. 

 

GraŜyna Kuszmar radna: 

− zwróciła się do radnego Andrzeja Bratkowskiego, Ŝe zamiast - jako bardziej doświadczony od niej 

radny - dawać dobry przykład młodszym radnym i przed sesją sprawdzić w poszczególnych 

wydziałach dane, o które pyta, to wykorzystuje posiedzenie Rady Miasta do uprawiania polityki i to 

w sposób niekulturalny. 

 

Andrzej Bratkowski radny: 

− ripostował, Ŝe sesje Rady Miasta odbywają się takŜe po to, by publicznie roztrząsać waŜne dla 

mieszkańców sprawy, 

− od decyzji Rady Miasta zaleŜą losy prawie 40 tys. mieszkańców, 

− kredyty będą spłacać mieszkańcy, a nie Burmistrz czy radni, 

− po raz kolejny nawiązał do politycznej działalności Platformy Obywatelskiej. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z wypowiedzią nie związaną z tematem obrad, odebrał radnemu głos. 

 

Do zebranych na sali obrad dołączył spóźniony radny Roman Matuszak. Od tej chwili  

w obradach uczestniczyło 17 radnych. 

 

Janusz Rautszko radny: 
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− nawiązując do wypowiedzi radnego Andrzeja Bratkowskiego stwierdził, Ŝe radny jest odosobniony 

w swych wątpliwościach, co wynika z reakcji pozostałych radnych, 

− poprosił Przewodniczącego Rady Miasta o umoŜliwienie Przewodniczącemu Komisji BudŜetowo-

Ekonomicznej przedstawienie opinii tej Komisji. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych merytorycznych uwag i pytań, przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i przy 2 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę:  

 Nr XXXV/373/09 

w sprawie zaci ągni ęcia długoterminowego kredytu . 

 

Ad. 3.  

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag i pytań, przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 17 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę: 

Nr XXXV/374/09 

w sprawie przekazania przez Miasto Szczecinek w dro dze darowizny na rzecz Województwa 

Zachodniopomorskiego prawa własno ści nieruchomo ści poło Ŝonych w Szczecinku. 

 

Ad. 4. 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
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Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− na wspólnym posiedzeniu dwóch komisji, tj. Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki oraz 

Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego, obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

 

Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− potwierdził stanowisko obu komisji przedstawione przez jego przedmówcę. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag i pytań, przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 17 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę: 

Nr XXXV/375/09 

w sprawie zmiany Statutu O środka Sportu i Rekreacji w Szczecinku. 

 

Wiesław Suchowiejsko- Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, 

− zamknął obrady. 

 

Sesja zako ńczyła si ę o godz. 9:40. 

 

Protokołował:                                                                            Przewodniczący Rady Miasta 

 

Dariusz Krupski                                                                              Wiesław Suchowiejko 


